

## Fliegende Untertasse

### Abwickel- und Strickanleitung

**Größe:** 38/39 (40/42)

**Für einen gelungenen Farbeffekt empfehlen wir folgende Vorgehensweise:** Bitte stricken Sie einen Test von ca 4 Runden in der gewünschten Maschenanzahl. Ziehen Sie eine Runde(Nadel 1-4)auf und messen dann die Fadenlänge Ihrer Runde.  
70-75cm Umfang → Gruppe 1 (Nach dem Abwickeln gegenwickeln; nochmals 30m abwickeln, mit dem Stricken beginnen)  
76-82cm Umfang → Gruppe 2 (Nach dem Abwickeln gegenwickeln, mit dem Stricken beginnen )  
83- 89cm Umfang → Gruppe 3 (Nach dem ersten Abwickeln, mit dem Stricken beginnen  
Danach verfahren Sie jeweils in der eingeteilten Gruppe mit der Wickeltechnik.

**Material: 100 g Fliegende Untertasse** (75% Schurwolle filzfrei, 25% Polyamid, LL = 420 m/100 g). Ein Nadelspiel Nr 2,5 bis 3.

**Abwickelhilfe:** eine Stricknadel durch die Plastikkappen stechen und mit einem Faden ( ca 25 cm Abstand von Schlaufe zu Schlaufe) aufhängen. Garnrolle soll anliegen um unerwünschtes Drehen zu vermeiden. Anschließend das Garn 2-3 Meterweise abrollen und im Wechsel aufwickeln. **Tipp** je häufiger der Wechsel stattfindet, umso mehr vermeiden Sie Knotenbildung.

**Siehe auch: WebLink [www.schoppel-wolle.de/Support/technische\\_Hinweise/Film\\_Abwickelanleitung\\_für\\_Fliegende\\_Untertassen](http://www.schoppel-wolle.de/Support/technische_Hinweise/Film_Abwickelanleitung_für_Fliegende_Untertassen)**

Nur Gruppe 1 und 2 : Beide Knäuel gegenwickeln . Nur Gruppe 1 Nochmals 30m abwickeln.

**Bundmuster:** 1 M re, 1 M li im Wechsel.

**Gl re in R:** Hinr re M, Rückr li M; **in Rd:** stets nur re M str.

Maschenprobe gl re: 30 M und 42 R = 10 x 10 cm.

**Doppel-M:** M wie zum Linksstr, dabei liegt der Arbeitsfaden vorne, dann den Arbeitsfaden fest nach hinten anziehen, sodass 2 M auf der Nd liegen

**Schaft:** 60 M(64M) anschl und auf dem Nd-Spiel verteilen = 15 M(16M) pro Nd. Im Bundmuster in Rd str. 20 cm Str.

**Bumerangferse:** Die Bumerangferse wird über die Hälfte der angeschlagenen M mit verkürzten R gearbeitet. Dafür zunächst die M der 2. und 3. Nd für den Fußrücken stilllegen und nur über die M der 1. und 4. Nd wie folgt weiterarbeiten: **1. R (= Hinr):** alle M re str, wenden; **2. R (= Rückr):** 1 Doppel-M und restl M li str, wenden; **3. R:** mit 1 Doppel M beginnen und alle M bis vor die Doppel-M am R-ende re str, wenden; **4. R:** mit 1 Doppel-M beginnen und alle M bis vor die Doppel-M li str, wenden. Die 3. und 4. R stets wdh, bis in der Mitte zwischen den Doppel-M noch die 10 M für das Käppchen übrig sind. Diese Maschen am linken und rechten Rand markieren.

Nun über alle Maschen der 1. – 4. Nd 2 Rd gl re str, dabei werden bei den Doppel-M

beide M-Glieder zus abgestr. Achtung: Die 2. Rd endet bereits vor den Fersen-M! Markierung beachten!

Nun die untere Fersenhälfte wieder nur über die M der 1. und 4. Nd mit verkürzten R wie folgt weiterstr: **1. R (= Hinr):** die M des 1. Drittels plus die M des Käppchens re str, wenden; **2. R (= Rückr):** mit 1 Doppel-M beginnen und die restl M des Käppchens li str, wenden; **3. R:** mit 1 Doppel-M beginnen und bis zur nächsten Doppel-M re str, dann die Doppel-M als eine Masche und die folg M rechts abstr, wenden; **4. R:** mit 1 Doppel-M beginnen und bis zur nächsten Doppel-M li str, dann die Doppel-M als eine Masche und die folg M li abstr, wenden. Die 3. und 4. R stets wdh, bis wieder über die ganze

Ferse gearbeitet wird. Anschließend über alle M in Rd bis 20 cm ab Ferse str.

**Bandspitze:** gl re str und für die Bandabnahmen jeweils die dritt – und zweitletzte M der 1. Und 3. Nadel re zusstr sowie die zweite und dritte M der 2.und 4. N überzogen zustr (= 1 M re abheben. 1 M re , dann die abgehobene M überziehen) Die Abnahmen in jeder 2. Rd ausführen, bis nur noch die Hälfte der M auf der N sind, dann in jeder Rd abnehmen. Die letzten 8-12 M entweder im M Stich zuznähen und mit doppeltem Faden zuzziehen.



FLYING SAUCERS REWIND AND KNITTING INSTRUCTION FOR BEST COLOUR EFFECT

This yarn is designed so that a "Flying Saucer" design will be on the leg and foot of the sock when knitted. To successfully achieve this effect, a test swatch must be worked as instructed below.

Cast on 60 (64) sts:

Knit 4 rounds.

Unravel last round and measure the amount of yarn needed to knit that round.

If the length of yarn needed to knit 1 round is between –

70 - 75 cm (approx 27.5" - 29.5"): Follow Unreeling instructions for Group 1.

76 - 82 cm (approx 30" - 32.5"): Follow Unreeling instructions for Group 2.

83 - 89 cm (approx 33" - 35"): Follow Unreeling instructions for Group 3.

If the length of yarn is **shorter** than 70 cm (approx 27.5"), go up a needle size and work swatch again.

If the length of yarn is **longer** than 89 cm (approx 35"), go down a needle size and work swatch again.

#### **Unreeling Instructions:**

##### **For ALL Groups:**

Insert a needle through the center of the plastic reel as an axle. Use a thread (between loops approx 25cm) to suspend the needle from a window handle. Unreel the yarn 2-3 meters at a time and wind into 2 separate balls. [Please also look at the: WebLink www.schoppel-wolle.de/Support/Support/Download/unreeling\\_aid\\_for\\_flying\\_saucers](http://www.schoppel-wolle.de/Support/Support/Download/unreeling_aid_for_flying_saucers)

##### **For Group 1:**

Rewind each ball to original start, then wind off 30 m (approx 32.75 yds) before casting on. (The yarn wound off will not be used to make the socks).

##### **For Group 2:**

Rewind each ball to original start

##### **For Group 3:**

Rewind each ball to original start, then after working the heel, cut yarn, rewind ball to other end and work to finish.

#### **SOCKS**

Using 3 mm needles cast on 60 sts. (Best Colour effect with from 60 to 64 sts)

Divide sts evenly on 4 needles = 15-15-15-15 (16, 16, 16, 16) sts.

Join into a round. This join marks the seam line and beg of each row.

**Round 1:** \*K1, p1, rep from \* to end.

This round forms the rib and is repeated until piece meas 20 cm.

Boomerang heel

Work the boomerang heel in rows in St st over sts on needles 4 and 1. Divide the 30 heel sts in 3 parts = 10 sts each part, work

short rows with wrapped sts from outside to inside as follows.

Row 1 (RS): Knit all sts on needles 4 and 1, to last stitch, then with yarn in back, slip st, bring yarn forward and sl st back to left needle (this creates a wrapped st), turn.

**Row 2 (WS):** Purl to last st, then with yarn in front, slip last st, bring yarn to back and slip st back to left needle (this creates the wrapped st), turn.

**Row 3:** Knit to 1 st before last wrapped st, then wrap next st, turn.

**Row 4:** Purl to 1 st before last wrapped st, then wrap next st, turn.

Rep row 3 and 4 until there are 10 wrapped sts on each side and 10 unworked sts at center.

**Next round:** Knit to end, work wrap, together with wrapped st, to hide the wrap.

**Next round:** Purl to end, work wrap, together with wrapped st to hide the wrap.

Work again short rows with wrapped sts, but this time from inside to outside:

**Row 1 (RS):** K20, wrap next st, turn.

**Row 2 (WS):** P10 wrap next st, turn.

**Row 3:** Knit to wrapped st, work wrap, together with wrapped st, then wrap next st, turn.

**Row 4:** Purl to wrapped st, work wrap, together with wrapped st, then wrap next st, turn.

Rep row 3 and 4 until all heel sts are worked.

On the last RS Row, switch to rounds and begin working foot.

#### **Foot**

Knit again in rounds until foot meas 20 cm from centre of heel.

#### **Toe**

**Next round (dec):** **First needle:** k1 to last 3 sts, k2tog, k1; **2nd needle:** k1, sl1, k1, pssso, knit to end, **3rd needle:** knit to last 3 sts, k2tog, k1; **4th needle:** k1, sl1, k1, pssso, knit to end = 56 sts = 14-14-14-14 sts

Work 3 rounds.

**Next round (dec):** **First needle:** k1 to last 3 sts, k2tog, k1; **2nd needle:** k1, sl1, k1, pssso, knit to end, **3rd needle:** knit to last 3 sts, k2tog, k1; **4th needle:** k1, sl1, k1, pssso, knit to end = 52 sts = 13-13-13-13 sts.

Work 2 rounds even.

Rep last 3 rounds once more = 48 sts = 12-12-12-12 sts.

**Next round:** Work decrease round = 44 sts = 11-11-11-11 sts.

Work 1 round even.

Rep last 2 rounds 2 times = 36 sts = 9-9-9-9 sts.

Rep dec round, every round to 8 sts = 2-2-2-2 sts.

Break yarn, thread through rem sts, pull up and secure.